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PROTOKÓŁ Nr III/24 

z III sesji Rady Gminy Krypno 

z dnia 25 czerwca 2024 r.  

 

III sesja Rady Gminy Krypno odbyła się w Gminnym Ośrodku Kultury w Krypnie 

Wielkim w godz. 10.30 do 13.00 

 

Otwarcia obrad dokonał Przewodniczący Rady Pan Marek Kurzyna. Powitał radnych, 

sołtysów, Wójta, pracowników Urzędu. Poinformował o nagrywaniu i transmitowaniu sesji.  

Przewodniczący Rady, stwierdził, że w obradach II sesji udział bierze 13 radnych ( nieobecni 

radni Pan Adam Szymański, Pan Mateusz Hodun) co stanowi quorum do podejmowania 

prawomocnych uchwał.  

 

Następnie przekazał głos Panu Ignacemu Andrzejewskiemu, mieszkańcowi gminy Krypno, 

który odczytał petycję sprzeciwu mieszkańców wobec realizacji inwestycji pn. "Budowa fermy 

drobiu w skład której wchodzą 4 kurniki w obsadzie 1010,032 Dużych Jednostek 

Przeliczeniowych (25 tyś. sztuk brojlera rzeźnego) na działkach nr geod. 

262/2,0263/2,0264/2,0265/2,0266/20 w miejscowości Ruda, gm. Krypno". (Petycja w 

załączeniu). Powiedział, też, że może można by było zorganizować konsultacje na które 

zaprosić inwestora i mieszkańców. 

 

Wójt Pan Marek Stankiewicz odpowiedział, że istnieje możliwość wysłuchania publicznego. 

Powiedział, też, że jeśli prawa dotyczy powyżej 10 osób, zawiadomienia nie są wysyłane 

imiennie do każdej osoby, tylko jest podawane do publicznej wiadomości w formie ogłoszenia 

na Biuletynie Informacji Publicznej i tablicach ogłoszeń sołectw, których dotyczy ta spawa.   

 

Ad. 2. Przyjęcie porządku obrad II sesji Rady Gminy.   

  

Do proponowanego porządku obrad nie zgłoszono wniosków w związku z czym 

Przewodniczący Rady stwierdził przyjęcie porządku obrad III sesji Rady Gminy Krypno w 

brzmieniu przesłanym w zaproszeniu na sesję. 

 

Ad. 3. Przyjęcie protokołu z II sesji Rady Gminy Krypno. 

Do protokołu z II sesji Rady Gminy nie zgłoszono uwag i poprawek.  

 

Przewodniczący przystąpił do rozpoczęcia głosowania w sprawie przyjęcia protokołu z II sesji 

Rady Gminy Krypno.  

W głosowaniu udział wzięło 13 radnych. Za przyjęciem protokołu głosowało 12 radnych, 1 

radny wstrzymał się od głosu. Protokół przyjęto jednogłośnie.  

 

Imienna lista głosowania w sprawie przyjęcia protokołu z II sesji Rady Gminy Krypno 

stanowi   …………12………………. stronę protokołu. 

 

Ad. 3. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie od 15 maja 2024 r. do 21 czerwca 

2024 r. 

 Wójt Pan Marek Stankiewicz powiedział o: 
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1. Ogłoszonych przetargach, w tym na „Przebudowę lub budowę lub rozbudowę dróg lub 

ich odcinków na terenie Gminy Krypno”. Nie jest on jeszcze rozstrzygnięty. 

Zgłosiliśmy w nim więcej dróg do realizacji, niż kosztorys pozwalał z opcją, że jeżeli 

czegoś będzie za dużo, to będziemy rezygnować z pewnych inwestycji. Pierwsze trzy 

oferty są były bardzo zbliżone do siebie, więc zarządziłem negocjacje, i ponowne 

otwarcie ofert odbędzie się 1 lipca. W skład dróg wchodzą dwa odcinki drogi Ruda – 

Góra; droga w Rudzie do ZAZ-u; droga kol. Rudy-Oboryska; droga osiedlowa w  

Krypnie; dwa docinki drogi powiatowej przed Rekami i Kruszynem. Jeden odcinek 

robiony będzie w tym roku, drugi w przyszłym, ponieważ nie można dokonać w tym 

samym roku zgłoszeń na tą samą drogę.  

2. Posiadanej dokumentacji budowlanej na ostatni odcinek drogi Ruda-Góra. Złożyliśmy 

wniosek do Starostwa o wydanie decyzji ZRID-owskiej.  

3. Ogłoszonym przetargu na” Przebudowę części budynku szkoły wraz ze zmianą sposobu 

użytkowania na świetlicę wiejską w m. Góra gm. Krypno”. Termin wykonania robót 

wyznaczony został do końca listopada tego roku.  

4. Przygotowanym zgłoszeniu na utwardzenie drogi wewnętrznej płytami w Długołęce 

„Paryż” w ramach funduszy sołeckich. Przygotowane są również zgłoszenia na drogi w 

Długołęce Warszawa. 

5. Planowanej reorganizacji Urzędu. Powołanym na stanowisko Zastępy Wójta Karolu 

Roszkowskim i Kierowniku Gospodarki Komunalnej Łukaszu Lipińskim.  

6. Zatwierdzonych przez wody Polskie stawach wody i ścieków na przyszłe lata. 

Wprowadziliśmy wielotaryfikację.  Cena wody dla gospodarstw domowych 2,84 zł 

netto + opłata abonamentowa 2,42 zł  miesięcznie. W cenę wody wchodzi amortyzacja 

urządzeń i koszt spisu wody. Cena ścieków globalnie zmalała na 9,50 zł netto przy 

dopłacie 3,70 zł jaka w tej chwili obowiązuje cena do zapłaty to 5,80 zł netto. Wzrasta 

ce opłaty stałej, wynosić będzie 4,63 zł miesięcznie. Stawki wejdą w życie po 7 dniach 

od opublikowania w Dzienniku Urzędowym Województwa Podlaskiego.  

 

Radny Pan Zbigniew Dzienis zapytał o przetarg na drogi. Powiedział, że na Biuletynie 

przeczytał, że kwota wykonania oferowana przez gminę to 8 mln 600 zł, a z przetargu najniższa 

kwota to 10mln 400 zł. Poprosił  o wyjaśnienie. 

 

Wójt odpowiedział, że na ten moment mamy przyjęte środki tylko z programu „Polski Ład” i 

wkład własny, nie mamy wprowadzonych środków od Wojewody z racji tego, że jak będziemy 

mieli ostateczną ofertę na drugi odcinek drogi Ruda Góra to będziemy wiedzieli jaka to jest 

kwota. Dofinansowanie tam jest kwotowo-procentowe, czyli do kwoty kosztorysu 60%. Jeśli 

kosztorys zmaleje, kwota też i trzeba byłoby zmieniać w  budżecie. Po 1 lipca będziemy już 

wiedzieli i wtedy wpiszemy. Wykonawcy o tym wiedzą.  

 

− radny Pan Zbigniew Dzienis zapytał, czy drugi odcinek drogi Ruda-Góra robiony 

będzie bez wkładu własnego, 

 

Wójt odpowiedział, że wkładem własnym będzie Polski Ład, a wkład do Polsiego Ładu to 5%.  

 

− Radny Pan Zbigniew Dzienis zwrócił swoją uwagę w sprawie ceny wody. Powiedział, 

że jeśli w cenę wody wlicza się koszt spisu to przy ostatnim spisie dwie osoby chodziły 

i spisywały na kartkę stany liczników później osoba w Urzędzie wystawiała faktury a 

następnie kolejna osoba rozwoziła je busem po mieszkańcach, są to dodatkowe koszty. 

Wcześniej jedna osoba chodziła z urządzeniem i był od razu wydruk.  
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Wójt odpowiedział, że jako koszt spisu, wyliczany jest średni koszt jednego pracownika. Spis 

odbywa się różnie. Jedna osoba chodzi z urządzeniem „PSION” i wystawiane są faktury od 

razu, a jeśli organizacyjnie pasuje nam żeby chodziło więcej osób w tym samym czasie, to tak 

robimy. Rozważam, zatrudnienie inkasenta, którego głównym zadaniem byłoby spisywanie 

wody.  

 

Ad. 5 Debata nad raportem gminy. 

 

W punkcie tym głos zabrał Wójt Pan Marek Stankiewicz. Powiedział, że obowiązek 

przedstawiania raportu wprowadzono w 2018 r. Raport składa się z charakterystyki ogólnej 

czyli mapa gminy liczba mieszkańców, przedziały wiekowe. Informacji dotyczących budżetu 

gminy w tym inwestycji; informacji o mieniu; ładzie przestrzennym czyli o ilości decyzji o 

warunkach zabudowy; realizacji polityk. W zeszłym roku skończył się plan rozwoju lokalnego 

gminy Krypno, zrealizowany został prawie w 100%. W tej chwili pracujemy nad Strategią 

Rozwoju Gminy, która jest wyjściowa żeby stworzyć ogólny plan zagospodarowania 

przestrzennego. Informacji o wydobytej wodzie, sprzedaży ścieków, ilości produkcji odpadów 

jako mieszkańcy. Informacja na temat realizacji programów społecznych, informacji o 

związkach i stowarzyszeniach do których gmina przynależy.  

 

Zwrócił się do rannych o szczegółowe pytania. 

 

Nikt z obecnych nie zadał pytania. 

 

 

Ad. 6. Podjęcie uchwał w sprawach: 

a) Udzielenia wotum zaufania Wójtowi Gminy Krypno – projekt uchwały przedstawiła 

Pani Beata Giełda. Powiedziała, że zgodnie z ustawą o samorządzie gminnym po 

zakończeniu przedstawiania raportu o stanie gminy i debaty, rada gminy przeprowadza 

głosowanie w sprawie udzielenia Wójtowi wotum zaufania. Uchwałę rada podejmuje 

bezwzględną większością głosów. Niepodjęcie uchwały w sprawie udzielenia wotum 

zaufania, równoznaczne jest z podjęciem uchwały w sprawie nieudzielenia wotum 

zaufania. Zwróciła się do rady z prośbą o podjęcie uchwały. 

 

Do projektu uchwały nie zgłoszono pytań. 

Przewodniczący przystąpił do głosowania nad Uchwałą. 

 

W głosowaniu nad projektem uchwały udział wzięło 13 radnych, za podjęciem uchwały 

głosowało 13 radnych. Uchwałę podjęto jednogłośnie. 

 

 Uchwała Nr III/6/24 stanowi …….13.….. stronę protokołu. 

Imienna lista głosowania stanowi ………14……. stronę protokołu. 

 

b) zatwierdzenia sprawozdania finansowego oraz sprawozdania z wykonania budżetu 

Gminy Krypno za rok 2023 - projekt uchwały przedstawiła Pani Beata Giełda. 

Powiedziała, że jest to uchwała obligatoryjna, poprzedzająca uchwałę w sprawie 

absolutorium Wójtowi. Sprawozdanie finansowe oraz z wykonania budżetu zostały 

Państwu przedstawione w marcu bieżącego roku. Powiedziała również, że zgodnie z 

zapisami ustawy, uchwała powinna zostać podjęta do końca czerwca. 
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Do projektu uchwały nie zgłoszono pytań. 

 

W głosowaniu nad projektem uchwały udział wzięło 13 radnych, za podjęciem uchwały 

głosowało 13 radnych. Uchwałę podjęto jednogłośnie. 

 

 Uchwała Nr III/7/24 stanowi …….15.….. stronę protokołu. 

Imienna lista głosowania stanowi ………16……. stronę protokołu. 

 

c) absolutorium dla Wójta Gminy Krypno – projekt uchwały przedstawiła Przewodnicząca 

Komisji Rewizyjnej Pani Iwona Lipińska. Powiedziała, że podczas posiedzenia Komisji 

w dniu 29 maja 2024r. przeanalizowane zostało szczegółowo wykonanie budżetu za 

2023 r. i zostało pozytywnie zaopiniowane przez Komisję Rewizyjną. W materiałach na 

sesję dołączone zostało stanowisko RIO w przedmiotowej sprawie. Zwróciła się o 

przeprowadzenie głosowania w sprawie podjęcia uchwały.  

 

Do projektu uchwały nie zgłoszono pytań. 

 

W głosowaniu nad projektem uchwały udział wzięło 13 radnych, za podjęciem uchwały 

głosowało 13 radnych. Uchwałę podjęto jednogłośnie. 

 

 Uchwała Nr III/8/24 stanowi …….17.….. stronę protokołu. 

Imienna lista głosowania stanowi ………18……. stronę protokołu. 

 

d) zmian w budżecie Gminy – projekt uchwały przedstawiła Skarbnik Gminy Pani Ewa 

Kupiec.  

 

Plan dochodów: 

Dz. 700- zmniejszono plan dochodów z tytułu środków z Unii Europejskiej na zadanie 

inwestycyjne pn. „ Zwiększenie efektywności energetycznej budynków użyteczności 

publicznej w Gminie Krypno” w związku z przesunięciem terminu realizacji zadania. 

Dz. 720- dokonano przesunięć między paragrafami dochodów. 

Dz. 758- zwiększono plan dochodów z tytułu środków z Funduszu Pomocy na dofinansowanie 

zadań w zakresie pomocy obywatelom Ukrainy- zadania oświatowe. Zwiększono również 

dochody z tytułu poniesionych w roku 2023 wydatków realizowanych z Gminnego Programu 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych ( zwrot niewykorzystanej zaliczki na 

przeprowadzenie badań w zakresie opinii biegłych). 

 

Plan wydatków: 

Dz. 700- zmniejszono plan wydatków na  zadanie inwestycyjne pn. „ Zwiększenie efektywności 

energetycznej budynków użyteczności publicznej w Gminie Krypno” w związku z 

przesunięciem terminu realizacji zadania. 

Dz. 750- zwiększono plan wydatków na zakup samochodu do Urzędu Gminy. 

Dz. 801- zwiększono plan dotacji podmiotowej oraz celowej dla Szkoły Podstawowej w 

Długołęce.  

Dz. 851- zwiększono plan wydatków na realizację Gminnego Programu Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych- środki niewykorzystane w roku 2023. 

Dz. 900- zwiększono plan wydatków na zakup ciągnika oraz zmniejszono na zadanie pn. 

„Rozbudowa sieci wodociągowej na terenie gminy Krypno” 
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Dz. 921- zwiększono plan dotacji podmiotowej dla Gminnego Ośrodka Kultury. 

 

Do przedstawionych zmian zaktualizowany został załącznik o zadaniach inwestycyjnych i 

dotacjach oraz o przychodach i rozchodach budżetu.  

 

Wójt dodał, że największa zmiana w budżecie czyli kwota 280 tys zł. Powiedział, że w 2022 r. 

nasza gmina otrzymała 1 mln 200 tys zł na  rozwój i wydatki sieci wodno-kanalizacyjnej. My 

w ramach tego realizowaliśmy różne inwestycje i zakupy. Pozostało nam do wydania 287 tys 

zł. i musimy wydać te środki do końca I kwartału przyszłego roku. Mamy potrzebę wymienić 

ciągnik, ten który mamy jest już leciwy, nie ma do niego części zamiennych, a nam potrzebny 

jest większy. Za te pieniądze nie kupimy nic nowego, ale chodzi o to, żeby mieć nowszy sprzęt 

i zdecydowanie silniejszy. W przyszłym roku planujemy dokupić większą beczkę do odbioru 

szamb.  

 

Skarbnik Gminy dodała, że środki te, są to wolne środki jako nadwyżka środków pieniężnych 

na rachunku bieżącym gminy wynikających z rozliczeń emitowanych papierów 

wartościowych, kredytów  pożyczek z lat ubiegłych w kwocie                                                                                                        

249.300zł.  

 

Do projektu uchwały nie zgłoszono pytań. 

 

W głosowaniu nad projektem uchwały udział wzięło 13 radnych, za podjęciem uchwały 

głosowało 13 radnych. Uchwałę podjęto jednogłośnie. 

 

 Uchwała Nr III/9/24 stanowi …….19.….. stronę protokołu. 

Imienna lista głosowania stanowi ………20……. stronę protokołu. 

 

e) zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Krypno na lata 2024-2032 – projekt 

uchwały przedstawiła Skarbnik Gminy Pani Ewa Kupiec. Powiedziała, że uchwała ta,  

jest następstwem uchwały zmian w budżecie, czyli w załączniku nr 1 dokonano 

aktualizacji w zakresie dochodów i wydatków bieżących i majątkowych oraz 

przychodów. W załączniku nr 2 dokonano korekty przedsięwzięć do realizacji w latach 

2024-2025. Usunięto zadanie pn ”Zwiększenie efektywności budynków użyteczności 

publicznej w gminie Krypno”.    

 

Do projektu uchwały nie zgłoszono pytań. 

 

W głosowaniu nad projektem uchwały udział wzięło 13 radnych, za podjęciem uchwały 

głosowało 13 radnych. Uchwałę podjęto jednogłośnie. 

 

 Uchwała Nr III/10/24 stanowi …….21.….. stronę protokołu. 

Imienna lista głosowania stanowi ………22……. stronę protokołu. 

 

f) wprowadzenia odstępstwa od zakazu spożywania napojów alkoholowych w miejscach 

publicznych na terenie Gminy Krypno - projekt uchwały przedstawił Wójt Pan Marek 

Stankiewicz. Powiedział, że uchwała obowiązuje od kilkunastu lat, ale w związku z tym, 

że dochodzi nam świetlic i lokalizacji trzeba ją zaktualizować. Odczytał projekt uchwały 

zwracając uwagę na zapis § 1. „Wprowadza się odstępstwa od zakazu spożywania 
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napojów alkoholowych podczas organizowanych festynów, pikników plenerowych, 

imprez sportowych, kulturalno-rozrywkowych i imprez okolicznościowych w 

następujących miejscach publicznych na terenie Gminy Krypno: 

 

1) w budynku i na terenie Gminnego Ośrodka Kultury w Krypnie Wielkim; 

2) w budynkach i na terenie świetlic wiejskich w: 

a) Długołęce 

b) Kruszynie 

c) Górze 

d) Zastoczu 

e) Peńskich 

f) Bajkach Zalesiu 

g) Rudzie 

h) Kuleszach Chobotkach  

3) na obszarze placu gminnego znajdującego się we wsi Góra (plac i wieża widokowa), nr 

działki ewidencyjnej 1191; 

4) sala konferencyjna przy budynku Straży Pożarnej w Krypnie Kościelnym; 

5) kompleks obiektów sportowych w Krypnie Kościelnym.  

6) na obszarze placu wiejskiego w Kruszynie, na działce oznaczonej numerem 

ewidencyjnym 249; 

7) na obszarze parkingu położonego w Krypnie Kościelnym na działkach oznaczonych 

numerem ewidencyjnym 120/1 i 121. 

8) Na obszarze boiska wiejskiego we wsi Bajki Zalesie, na działce oznaczonej numerem 

ewidencyjnym 263, 

9) Na obszarze boiska wiejskiego we wsi Peńskie na działce oznaczonej numerem 

ewidencyjnym 45. 

10) Na obszarze placu „Przystań Paryska” w Długołęce nr ewidencyjny działki 24/4 oraz 

na terenie działek 539/2 i 539/4. 

11) Na obszarze placu rekreacyjnego w Zygmuntach.” 

 

− Radny Pan Zbignie Dzienis zwrócił uwagę na zapis imprezy okolicznościowe. 

Powiedział, że ktoś będzie chciał zrobić sobie np. urodziny, zaprosi kolegów i dla niego 

będzie to impreza okolicznościowa. Zaproponował, aby doprecyzować zapis, że 

impreza za pozwoleniem. 

 

Wójt odpowiedział, że chodzi o to, żeby osoba chcąca zrobić jakąkolwiek imprezę pod wiatą 

czy altaną musi to zgłosić do Urzędu. 

 

− Radny Pan Zbigniew Dzienis powiedział, że taką imprezę można zgłosić też do 

opiekuna świetlicy. 

 

 

W głosowaniu nad projektem uchwały udział wzięło 13 radnych, za podjęciem uchwały 

głosowało 13 radnych. Uchwałę podjęto jednogłośnie. 

 

 Uchwała Nr III/11/24 stanowi …….23.….. stronę protokołu. 

Imienna lista głosowania stanowi ………24……. stronę protokołu. 
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g) wyboru dodatkowego przedstawiciela Gminy Krypno do Zgromadzenia Związku 

Komunalnego Biebrza – projekt uchwały przedstawił Wójt Pan Marek Stankiewicz. 

Powiedział, że statut związku wymaga 3 przedstawicieli z gminy. Z czego jednym z 

urzędu jest Wójt, drugim Przewodniczący Rady, trzeciego trzeba wybrać. Proponuję aby 

to był Karol Roszkowski. Jest to czysto techniczne rozwiązanie, niekiedy ja nie mogę, 

to dobrze, żeby ktoś z Urzędu był.  

 

Do projektu uchwały nie zgłoszono pytań. 

 

W głosowaniu nad projektem uchwały udział wzięło 13 radnych, za podjęciem uchwały 

głosowało 13 radnych. Uchwałę podjęto jednogłośnie. 

 

 Uchwała Nr III/12/24 stanowi ……25.….. stronę protokołu. 

Imienna lista głosowania stanowi ………26……. stronę protokołu. 

 

h) przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie Gminy Krypno w 2024 roku" – projekt uchwały 

przedstawił Wójt Pan Marek Stankiewicz. Powiedział, że uchwała była podejmowana 

na przełomie roku, ale została unieważniona przez Wojewodę, ponieważ w uchwale 

wpisaliśmy adres siedziby schroniska odbierającego od nas bezpańskie psy, a powinno 

być dokładnie miejsce i adres pod którym znajduje się schronisko.  

 

− Radny Pan Zbigniew Dzienis powiedział, że w poprzedniej uchwale kwota 

przeznaczona na kastrację i sterylizację zwierząt wpisana była 3 tys. zł, teraz 

zwiększone są na 10 tys zł. Zapytał czy te środki jeszcze są, czy już nie ma. 

 

Wójt odpowiedział, że jest duże zainteresowanie sterylizacją i kastracją zwierząt, 

wprowadziliśmy zasadę, że z jednego gospodarstwa jedno zwierzę. Jest to najlepsza 

kontrolowana i preferowana forma kontroli rozmnażania się zwierząt. Środki na ten cel jeszcze 

są. 

 

W głosowaniu nad projektem uchwały udział wzięło 13 radnych, za podjęciem uchwały 

głosowało 13 radnych. Uchwałę podjęto jednogłośnie. 

 

 Uchwała Nr III/13/24 stanowi …….27.….. stronę protokołu. 

Imienna lista głosowania stanowi ………28……. stronę protokołu. 

 

i) określenia szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze, 

usługi opiekuńcze w formie usług sąsiedzkich oraz specjalistyczne usługi opiekuńcze z 

wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami 

psychicznymi, szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia z 

opłat, jak również trybu ich pobierania oraz wymiaru i zakresu usług sąsiedzkich oraz 

sposobu rozliczania wykonywania takich usług – projekt uchwały przedstawiła 

Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Krypnie Pani Marta Milewicka-

Roszkowska. Powiedziała, że w materiałach na sesję otrzymali Państwo projekt 

proponowanej uchwały. Jeśli są pytania to bardzo proszę, jeśli nie ma to proszę o 

podjęcie uchwały. 

 

Do projektu uchwały nie zgłoszono pytań. 
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W głosowaniu nad projektem uchwały udział wzięło 13 radnych, za podjęciem uchwały 

głosowało 13 radnych. Uchwałę podjęto jednogłośnie. 

 

 Uchwała Nr III/14/24 stanowi …….29.….. stronę protokołu. 

Imienna lista głosowania stanowi ………30……. stronę protokołu. 

 

j) zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej na rok 2024 – projekt uchwały 

przedstawiła Przewodnicząca Komisji Pani Iwona Lipińska. Powiedziała, że Komisja 

Rewizyjna podczas wspólnego posiedzenia Komisji w dniu dzisiejszym pozytywnie 

zaopiniowała plan pracy Komisji na rok 2024 i zwraca się z prośbą do rady o podjęcie 

uchwały. 

Do projektu uchwały nie zgłoszono pytań. 

 

W głosowaniu nad projektem uchwały udział wzięło 13 radnych, za podjęciem uchwały 

głosowało 13 radnych. Uchwałę podjęto jednogłośnie. 

 

 Uchwała Nr III/15/24 stanowi …….31.….. stronę protokołu. 

Imienna lista głosowania stanowi ………32……. stronę protokołu. 

 

k) zatwierdzenia planu pracy Komisji Skarg Wniosków i Petycji na rok 2024 – projekt 

uchwały przedstawiła Przewodnicząca Komisji Pani Alicja Sienkiewicz-Dawidowska. 

Powiedziała, że Komisja Skarg Wniosków i Petycji podczas wspólnego posiedzenia 

Komisji w dniu dzisiejszym pozytywnie zaopiniowała plan pracy Komisji na rok 2024 i 

zwraca się z prośbą do rady o podjęcie uchwały. 

Do projektu uchwały nie zgłoszono pytań. 

 

W głosowaniu nad projektem uchwały udział wzięło 13 radnych, za podjęciem uchwały 

głosowało 13 radnych. Uchwałę podjęto jednogłośnie. 

 

 Uchwała Nr III/16/24 stanowi …….33.….. stronę protokołu. 

Imienna lista głosowania stanowi ………34……. stronę protokołu. 

 

l) zatwierdzenia planu pracy Komisji Budżetu Oświaty i Spraw Społecznych na rok 2024 

– projekt uchwały przedstawił Przewodniczący Komisji Pan Wojciech Ciborowski. 

Powiedział, że Komisja Budżetu Oświaty i Spraw Społecznych podczas wspólnego 

posiedzenia Komisji w dniu dzisiejszym pozytywnie zaopiniowała plan pracy Komisji 

na rok 2024 i zwraca się z prośbą do rady o podjęcie uchwały. 

 

Do projektu uchwały nie zgłoszono pytań. 

 

W głosowaniu nad projektem uchwały udział wzięło 13 radnych, za podjęciem uchwały 

głosowało 13 radnych. Uchwałę podjęto jednogłośnie. 

 

 Uchwała Nr III/17/24 stanowi …….35.….. stronę protokołu. 

Imienna lista głosowania stanowi ………36……. stronę protokołu. 

 

m) zatwierdzenia planu pracy Komisji Rolnictwa i Dróg na rok 2024 – projekt uchwały 

przedstawił Przewodniczący Komisji Pan Paweł Stachurski. Powiedział, że Komisja 
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Rolnictwa i Dróg podczas wspólnego posiedzenia Komisji w dniu dzisiejszym 

pozytywnie zaopiniowała plan pracy Komisji na rok 2024 i zwraca się z prośbą do rady 

o podjęcie uchwały. 

 

Do projektu uchwały nie zgłoszono pytań. 

 

W głosowaniu nad projektem uchwały udział wzięło 13 radnych, za podjęciem uchwały 

głosowało 13 radnych. Uchwałę podjęto jednogłośnie. 

 

 Uchwała Nr III/18/24 stanowi …….37.….. stronę protokołu. 

Imienna lista głosowania stanowi ………38……. stronę protokołu. 

 

W punkcie tym Przewodniczący ogłosił przerwę. 

Po przerwie rada kontynuowała obrady. 

 

Ad. 7. Przedstawienie Sprawozdania z działalności Gminnej Komisji Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych za rok 2023.  

 

Sprawozdanie przedstawiła Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Krypnie Pani 

Marta Milewicka-Roszkowska. Powiedziała, że sprawozdanie przedstawiane jest Radzie 

Gminy corocznie. Sprawozdanie zostało przesłane Państwu w materiałach na sesję. Komisja 

działa na podstawie ustawy o wychowaniu w trzeźwości i przeciwdziałaniu alkoholizmowi. 

Dysponujemy budżetem określonym w uchwale budżetowej i środki muszą być przeznaczone 

na działania związane z profilaktyką przeciwdziałaniem alkoholizmowi i narkomanii. Jako 

Komisja, kierujemy osoby zgłaszane do nas na badania do biegłych sądowych, wysyłane są 

wnioski do sądu o zastosowanie leczenia odwykowego. Wniosek możemy dostać od rodzin, 

osób prywatnych, policji, zespołu interdyscyplinarnego. Jeśli dostajemy taki wniosek, 

dyskutujemy nad nim, zapraszamy osobę zainteresowaną by poznać punk widzenia tej osoby. 

Procedura jest taka, że każdą zgłoszoną osobę, kierujemy do biegłych sądowych, żeby wydali 

opinię w przedmiocie uzależnienia od alkoholu. Wtedy wiemy, czy taka osoba jest uzależniona 

od alkoholu i należy zastosować przepisy ustawy czy też nie. Mamy podpisane umowy z 

biegłymi sądowymi, jest to biegły psychiatra i biegły psycholog. Badania wykonywane są w 

szpitalu w Choroszczy. Wezwania wysyłane są dwa razy jeśli za pierwszym razem osoba nie 

zgłosi się. Osoby informowane są, że w przypadku niestawienia się, sprawa kierowana jest do 

sądu. Wtedy to sąd jest zobowiązany do wysłania i przeprowadzenia badania takiej osoby i 

ewentualnie wyłania jej na leczenie. Koszt jednego badania biegłego to 250,34 zł.  Jeśli osoba 

dobrowolnie zgłasza się na leczenie, sama może wybrać placówkę, w której chce się leczyć. 

Dodatkowo w każdą środę na terenie naszej gminy, dyżur pełni terapeuta od uzależnień Pani 

Jolanta Molska. Mogą zgłaszać się do niej wszystkie zainteresowane osoby. W tym roku 

zatrudniliśmy Panią psycholog na podstawie umowy zlecenia, która pełni dyżury on-line. Na 

terenie naszej gminy mamy również grupy wsparcia: grupa aa nadzieja i grupa Al.-anon 

pociecha. Z naszych środków dofinansowujemy działania profilaktyczne organizowane przez 

niemal wszystkie jednostki. W ubiegłym roku pierwszy raz napisaliśmy projekt o choince 

profilaktycznej. Odbyła się ona w grudniu, w spotkaniu uczestniczyło ponad  100 dzieci z 

rodzicami. W roku 2023 rozpoznaliśmy 19 wniosków o zobowiązanie do leczenia 

odwykowego, 18 osób skierowanych zostało do biegłych sądowych, 11 spraw skierowanych 

zostało do sądu. Wszystkie sprawy związane z postępowaniem sądowym, opłacane są ze 

środków Komisji Alkoholowej.  
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Ad. 8. Przedstawienie sprawozdania z działalności: 

a) Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Krypnie – sprawozdanie przedstawiła 

Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej Pani Marta Milewicka-

Roszkowska. Sprawozdanie otrzymaliście Państwo w materiałach, bardzo szczegółowo 

opisałam czym zajmuje się Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej oraz środki jakie 

wydaje na swoje działania, skąd pozyskuje dotacje. Wymieniła główne zadania 

realizowane przez Ośrodek tj. przeciwdziałanie przemocy, utrzymanie mieszkańców w 

DPS, składki na ubezpieczenie zdrowotne od zasiłków stałych, zasiłki i pomoc w 

naturze oraz skł. na ubezp. społ. – dotacja na zadania własne (zasiłki okresowe), zasiłki 

celowe, dodatek mieszkaniowy, dodatek energetyczny, zasiłki stałe, utrzymanie OPS, 

usługi opiekuńcze, świadczenia społeczne/dożywianie/, pomoc dla cudzoziemców 

(Ukraina), pozostała działalność/ Dodatek węglowy/, pozostała działalność/ dodatek 

elektryczny, edukacyjna opieka wychowawcza- stypendia, świadczenia rodzinne i FA, 

Karta Dużej Rodziny, wspieranie rodziny, rodziny zastępcze. 

 

Kończąc podziękowała wszystkim za dotychczasową współpracę. 

 

b) Gminnej Biblioteki Publicznej – sprawozdanie przedstawiła Dyrektor Gminnej 

Biblioteki Publicznej Pani Beata Rogalska. Przedstawiła prezentację na temat 

działalności biblioteki. 

 

c) Gminnego Ośrodka Kultury – sprawozdanie przedstawiła Dyrektor Gminnego Ośrodka 

Kultury Pani Iwona Orłowska. Opowiedziała o wyjeździe zespołu „Długołeczanki” do 

Kazimierza Dolnego. Przedstawiła dane o zatrudnieniu.   GOK w Krypnie zatrudniał w 

okresie sprawozdawczym 8 pracowników, w tym: dyrektor (1/1 etat), główna księgowa  

(1/4 etatu), 6 pracowników (3/4 etatu). Z dniem 30.06.2023r. wygasła umowa o pracę 

Główną Księgową. W dn. 03.07.2023r. podpisano Porozumienie z Urzędem Gminy 

Krypno o powierzeniu Urzędowi prowadzenie rachunkowości, obsługi finansowej, 

obsługi rachunków bankowych, archiwizacji i przechowywania dokumentów oraz 

obsługi kadrowo-płacowej. Od lipca zatem w Ośrodku kultury pracowało 7 

pracowników w łącznym wymiarze 5,5 etatu. W zajęciach tygodniowo udział bierze 

115 osób. Zatrudniamy osoby na umowę zlecenia. Udział w zajęciach jest odpłatny. 

 

Podziękowała wszystkim za współpracę. 

 

Ad.9 Interpelacje i zapytania radnych. 

 

− Radny Pan Bogdan Jurgielewicz zapytał, czy Stowarzyszenie N.A.R.E.W. otrzymało 

jakieś środki i jeśli tak to co zostanie przeznaczone na gminę Krypno, 

 

Wójt odpowiedział, że w czerwcu miała być nowelizacja ustawy, która zakłada, że tam gdzie 

są „białe” plamy, kolejne z listy Stowarzyszenie otrzymuje środki na działania. Jeśli zostaniemy 

skierowani do realizacji, mamy zapisane ok. 1,5 mln zł na naszą gminę z czego większość 

środków przeznaczona jest na wyposażenie szkoły, Ośrodek Kultury i Bibliotekę, ponad 300 

tys zł na energię odnawialną i jest wspólna część środków na działalność gospodarczą. Na ten 

moment nie wiem, czy zostało już to uruchomione.  

 

Iwona Orłowska dodała, że w tym zakresie odbyło się niedawno spotkanie członków 

Stowarzyszenia. Powiedziano nam, że żadna z gmin nie podjęła uchwały o przystąpieniu do 
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Stowarzyszenia „Sąsiedzka Dolina”. Nowy projekt ustawy jest już u Marszałka i będzie szybko 

procedowany.  

 

− Radna Pani Alicja Sienkiewicz-Dawidowska zapytała z czym związane jest zamknięcie 

szaletu publicznego. Ludzie chcą skorzystać, ale jest zamknięte. 

 

Wójt odpowiedział, że mieliśmy problemy techniczne, ale w okresie letnim postaramy się 

otworzyć. Często w szaletach dochodzi do aktów wandalizmu.  

 

− Wiceprzewodniczący Rady Pan Maciej Roszkowski powiedział, że jest zakończenie 

roku szkolnego. Uczniowie ze średnią 5,0 i powyżej dostają stypendia. Jest na to 

przeznaczona określona kwota, nie zmieniana od wielu lat. Przy dużej liczbie uczniów 

ze stypendium, warto byłoby zwiększyć tą kwotę. 

 

Wójt odpowiedział, że Pani Dyrektor nie zwróciła się z prośbą o zwiększenie, ale jeśli jest taka 

potrzeba, możemy ją zwiększyć. 

 

− Radny Pan Zbigniew Dzienis zwrócił uwagę na stan poboczy na nowo wybudowanej 

drodze Krypno – Peńskie. Na odcinkach gdzie robiła nasza gmina, po ulewach, pobocza 

w znacznym stopniu spłynęły. Zapytał czy podlega to jeszcze gwarancji i w jej ramach 

będzie można to naprawić. 

 

Wójt odpowiedział, że na odcinkach realizowanych przez Powiat, pobocza wysypywane były 

łamanym kamienie i jest on znacznie mocniejszy. My zmuszeni do cięcia kosztów, zmieniliśmy 

to na zwykłą pospółkę która jest słabsza i bardziej podatna na rozmywanie. Podlega to 

gwarancji, zgłosimy to do wykonawcy.  

 

Ad. 10. Wolne wnioski. 

 

− Radny Pan Szczepan Konopko zgłosił rezygnację z członka Komisji Skarg, Wniosków 

i Petycji, zaproponował kandydaturę radnego Dzienisa na swoje miejsce. 

 

Radny Pan Dzienis wyraził zgodę.  

 

Wójt Pan Marek Stankiewicz poprosił o wyznaczenie terminu spotkania Komisji 

Rolnictwa i Dróg na przyszły tydzień. W drugim tygodniu lipca poproszę o spotkanie z 

Komisją Budżetu, Oświaty i Spraw Społecznych.  

 

 

W związku z wyczerpaniem tematyki posiedzenia III sesji Rady Gminy Krypno 

Przewodniczący Rady Pan Marek Kurzyna podziękowała wszystkim za udział w sesji i 

dokonała zamknięcia obrad. 

 

Protokółowała: Beata Giełda 

 


